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REVISTA PRESEI 

 

 

 Dezbatere despre mediu şi sănătate publică, la Palatul Cotroceni; participă 

preşedintele Iohannis 

Preşedintele Klaus Iohannis participă, miercuri, la evenimentul cu tema 

"Schimbările climatice, relaţia om-natură şi sănătatea publică", organizat, cu ocazia 

Zilei Mondiale a Sănătăţii, la Palatul Cotroceni, de Administraţia Prezidenţială şi 

de Biroul pentru România al Organizaţiei Mondiale a Sănătăţii (OMS). 

 

Potrivit Administraţiei Prezidenţiale, obiectivul acestui eveniment este generarea 

unei dezbateri cu privire la politicile de sănătate şi protecţia mediului în contextul 

schimbărilor climatice. 

 

"Discuţiile vor viza efectele schimbărilor climatice asupra sănătăţii publice, relaţia 

dintre degradarea mediului înconjurător şi apariţia pandemiilor, precum şi măsuri 

pentru a întări rezilienţa sistemului românesc de sănătate în faţa acestor provocări", 

a anunţat Administraţia Prezidenţială. 

 

La eveniment, care va începe la ora 12,00, vor mai participa directorul regional al 

Biroului pentru Europa al OMS, dr. Hans Kluge, reprezentanţi ai Programului 

Naţiunilor Unite pentru Mediu, ai Parlamentului European, precum şi membri ai 

Guvernului şi Parlamentului României.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Reprezentanții HORECA au mers la Guvern. Ipoteze de lucru pentru 

"marea redeschidere". Reluarea activităților culturale, în funcție de rata de 

incidență a infectărilor, dar și de rata de vaccinare 

Şedinţă decisivă la Palatul Victoria. Reprezentanţii HORECA au discutat cu 

premierul despre planurile pentru relaxarea măsurilor în ceea ce priveşte 

restaurantele şi despre condițiile în care vom putea merge în vacanțe. 

Grupul interministerial de lucru anunțat luni de premierul Florin Cîțu își va începe 

activitatea joi. 

Oficialii speră ca, până după Paști, să fie stabilite măsurile pentru marea 

redeschidere de la 1 iunie. 

Obiectivul este ca, de la 1 iunie, evenimentele de tipul nunților, botezurilor, 

petrecerile și evenimentele culturale, concertele, spectacolele, dar și evenimentele 

sportive să se reia în funcție de rata de incidență și de rata de vaccinare, după cu au 

precizat liderii HORECA. 

De exemplu, după 1 iunie, la intrarea într-un restaurant va fi luat în calcul 

certificatul de vaccinare și va fi făcut un test rapid, pe cheltuiala patronului 

restaurantului. Liderii HORECA dau asigurări că aceste costuri suplimentare nu 

vor fi suportate de client. 

Toate detaliile vor fi stabilite însă în cadrul întâlnirilor grupului interministerial. 

Premierul a anunțat ieri că România va avea dozele de vaccin necesare pentru ca, 

până la finele lunii mai, în cel mai pesimist scenariu, 5 milioane de persoane să fie 

vaccinate anti-COVID. 

Liderii din industria HORECA și guvernanții le solicită oamenilor să înțeleagă și 

să se vaccineze tocmai pentru a putea declanșa "marea redeschidere" de la 1 iunie. 

Au mai cerut ca personalul Horeca să aibă prioritate la vaccinare astfel încât să fie 

imunizați până la marea redeschidere. 

Premierul a precizat că România va aplica certificatul verde care dovedește faptul 

că o persoană este vaccinată doar în cazul deplasărilor cetățenilor români în 

străinătate. 

http://stiri.tvr.ro/florin-ci--u--se-constituie-un-comitet-interministerial-sub-coordonarea-premierului--care-sa-asigure-de-la-1-iunie-revenirea-la-normalitate_882803.html#view
http://stiri.tvr.ro/florin-ci--u--se-constituie-un-comitet-interministerial-sub-coordonarea-premierului--care-sa-asigure-de-la-1-iunie-revenirea-la-normalitate_882803.html#view
http://stiri.tvr.ro/florin-ci--u--se-constituie-un-comitet-interministerial-sub-coordonarea-premierului--care-sa-asigure-de-la-1-iunie-revenirea-la-normalitate_882803.html#view
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Premierul Florin Cîțu a subliniat pe Facebook că România nu vrea să condiționeze 

participarea la evenimente de vaccinare: "Nu avem în vedere condiționarea 

accesului cetățenilor la serviciile industriei ospitalității și hoteliere de dovada 

vaccinării. Nu vrem să discriminăm pe nimeni și nu sunt adeptul ideii de a diviza 

populația în "vaccinați" și "nevaccinați". În nici un caz nu vrem să limităm 

călătoriile românilor în țară pe baza acestui criteriu". 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Măsuri temporare în domeniul justiţiei aplicabile pe durata stării de alertă, 

proiect adoptat de Senat 

Senatorii au adoptat, marţi, proiectul iniţiat de Guvern care are ca obiect de 

reglementare măsuri temporare în domeniul justiţiei, împotriva îmbolnăvirii cu 

coronavirus, aplicabile pe durata stării de alertă, precum şi pentru o perioadă de 30 

de zile de la încetarea acesteia, menite să permită asigurarea unei protecţii adecvate 

a magistraţilor, a personalului auxiliar de specialitate şi celui conex din cadrul 

organelor judiciare, precum şi a justiţiabililor. 

"Având în vedere faptul că în legislaţia în vigoare nu există prevederi legale care să 

permită luarea unor măsuri privind activitatea de judecată a instanţelor în toate 

ipotezele care pot apărea în practică, pentru asigurarea accesului la justiţie, precum 

şi pentru respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti se impune reglementarea 

în regim de urgenţă a posibilităţii prioritizării activităţii de judecată a uneia sau mai 

multor secţii ale unei instanţe ori a instanţei în ansamblul său, atunci când, din 

motive generate de pandemia de COVID-19, activitatea de judecată la nivelul 

respectivei instanţe este necesar a fi restrânsă", se precizează în expunerea de 

motive a proiectului iniţiat de Guvern. 

Proiectul de lege privind unele măsuri în domeniul justiţiei în contextul pandemiei 

de COVID-19 a fost adoptat de Camera Deputaţilor, Senatul fiind for decizional în 

acest caz. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 FMI și-a îmbunătățit semnificativ, la 6%, estimarea privind creșterea 

economiei românești în acest an 

Fondul Monetar Internaţional şi-a îmbunătăţit semnificativ estimările privind 

evoluţia economiei româneşti, care ar urma să înregistreze în acest an un 

avans de 6%, iar în Europa va fi devansată doar de Spania, care va înregistra 

o creştere economică de 6,4%, arată cel mai nou raport "World Economic 

Outlook", publicat astăzi de instituţia financiară internaţională. 

Dacă în luna octombrie a anului trecut FMI estima că România va înregistra în 

2021 o creştere de 4,6%, conform noilor previziuni publicate marţi, Produsul 

Intern Brut al României va creşte cu 6% în acest an. 

De asemenea, FMI şi-a îmbunătăţit şi estimările pentru 2022, până la un avans de 

4,8%, faţă de o creştere de 3,9%, cât prognoza în luna octombrie a anului trecut. 

Conform acestor estimări, performanţele economiei româneşti vor fi, atât în 2021 

cât şi în 2022, peste media europeană de 4,5% în acest an şi de 3,9% anul viitor. 

Autorităţile de la București au construit bugetul de stat pentru anul în curs mizând 

pe o creştere a economiei de 4,31%. 

La finalul lunii martie, şi Banca Mondială a îmbunătăţit estimările privind evoluţia 

economiei româneşti, indicând un avans al PIB de 4,3% pentru acest an, faţă de 

estimările anterioare, publicate în ianuarie, care mizau pe o creştere de 3,5% în 

2021. 

În ceea ce priveşte inflaţia, FMI a revizuit în sus estimările, arătând că România ar 

urma să înregistreze o creştere medie anuală a preţurilor de 2,8% în 2021, faţă de 

un avans de 2,5% cât prognoza în toamnă, pentru a se reduce la 2,1% în 2022. 

De asemenea, în ceea ce priveşte deficitul de cont curent al României, dacă în 

toamnă FMI miza pe o diminuare a acestuia până la 4,5% din PIB în 2021, în 

prezent instituţia financiară internaţională estimează că acest deficit se va reduce 

foarte puţin, până la 5% din PIB în 2021, de la 5,1% din PIB în 2020, urmând ca în 

2022 să se reducă la 4,7% din PIB. 
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La nivel global, după o contracţie de 3,3% în 2020, FMI se aşteaptă ca economia 

mondială să înregistreze un avans de 6% în 2021 şi de 4,4% în 2022. 

"Contracţia din 2020 este cu 1,1 puncte procentuale mai mică decât ceea ce 

estimam în raportul WEO din luna octombrie, graţie unor creşteri peste aşteptări în 

a doua jumătate a anului în majoritatea regiunilor, după ce restricţiile au fost 

relaxate iar economiile s-au adaptat la noile condiţii de lucru. De asemenea, 

estimările pentru 2021 şi 2022 au fost revizuite în sus cu 0,8 puncte procentuale, 

respectiv 0,2 puncte procentuale comparativ cu cele din luna octombrie, graţie 

noilor măsuri de sprijin fiscal dintr-o serie de mari economii şi revenirea susţinută 

de vaccinuri din a doua jumătate a acestui an", subliniază instituţia financiară 

internaţională. 

În perioada 5-11 aprilie 2021 au loc reuniunile de primăvară ale Fondului Monetar 

Internaţional (FMI) şi Băncii Mondiale (BM), evenimente care se desfăşoară în 

format virtual din cauza pandemiei de coronavirus (COVID-19). Şi în 2020 

reuniunile de primăvară şi de toamnă ale celor două organizaţii s-au desfăşurat 

online, pe fondul măsurilor de izolare adoptate pentru limitarea pandemiei. În mod 

obişnuit, la aceste reuniuni de la Washington participă aproximativ 10.000 de 

oficiali guvernamentali, jurnalişti, oameni de afaceri şi reprezentanţi ai societăţii 

civile din întreaga lume. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

 Venitul mediu lunar al unei familii din România a crescut cu 385 de lei în 

Trimestrul IV din 2020, față de aceeași perioadă din 2019, până la 5.384 de lei. 

Totuși, și cheltuielile au crescut cu 327 de lei. 

https://www.agerpres.ro/
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Datele INS privind cheltuielile: 

Cheltuielile totale ale populaţiei au fost în trimestrul IV 2020, în medie, de 4.627 

lei lunar pe gospodărie (1.804 lei pe persoană) şi au reprezentat 86% din nivelul 

veniturilor totale. 

 Cheltuielile de consum au scăzut ușor la 60,8%, față de 61,8% în perioada 

similară din 2019. 

 S-au alocat mai mulți bani pentru alimente și băuturi nealcolice, 33,7% din 

buget, față de 31,6% anterior. 

 Dacă în trimestrul IV din 2019 se alocau 0,5% din bani pentru educație, 

acum procentul se situează la 0,3%. 
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Datele INS privind veniturile: 

Veniturile totale medii lunare au reprezentat în trimestrul IV 2020, în termeni 

nominali, 5.384 lei pe gospodărie şi 2.099 lei pe persoană, față de 4.999 lei pe 

gospodărie şi 1.939 lei pe persoană în aceeași perioadă din 2019. 

 Veniturile băneşti au fost în medie de 4.997 lei lunar pe gospodărie (1.949 

lei pe persoană), iar veniturile în natură de 387 lei lunar pe gospodărie (151 

lei pe persoană). 

 Salariile şi celelalte venituri asociate lor au format cea mai importantă sursă 

de venituri (68,3% din veniturile totale ale gospodăriilor). 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Rata șomajului a urcat în februarie la 5,7%, peste nivelul din aprilie 2020, 

când România era în carantină. 478 de mii de oameni își caută de lucru. 

https://www.agerpres.ro/
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Rata șomajului crește constant din noiembrie anul trecut, imediat după debutul 

celui de-al doilea val al pandemiei, și a ajuns la 5,7% pe metodologia revizuită a 

INSSE de la 1 ianuarie. Deși Institutul de statistică precizează că aceasta nu poate 

fi comparată cu cea de anul trecut, din punct de vedere al numărului persoanelor 

care își caută de lucru în România (478 de mii), în februarie acesta l-a depășit pe 

cel din aprilie anul trecut (revizuit). 

Statistica oficială nu a furnizat date privind șomajul în rândul tinerilor (15-24 de 

ani) pentru începutul acestui an, dar, deși șomajul este semnificativ mai mare, în a 

doua jumătate a anului trecut procentul celor care își căutau activ de lucru scăzuze 

de la 18% la 16%. 

Rata șomajului în rândul femeilor este cu 0,2% mai mare decât în cazul bărbaților. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Turcan: Părinţii vor fi încurajaţi să revină la muncă până la încheierea 

concediului de creştere a copilului, cu un stimulent de 1.500 de lei 

Ministrul Muncii şi Protecţiei Sociale, Raluca Turcan, a anunţat marţi seara 

că în şedinţa de Guvern de miercuri, 7 aprilie, va fi adoptată o ordonanţă prin 

care părinţii vor fi încurajaţi să se întoarcă la muncă până la împlinirea 

vârstei de şase luni a copilului, prin oferirea unui stimulent de reinserţie de 

1.500 de lei. 

 

 

https://www.agerpres.ro/
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"Cifrele pe fond n-arată bine: avem o creştere a numărului de persoane care intră în 

pensie, avem o scădere a natalităţii, avem nişte semnale de creştere a şomajului, 

pentru că se resimt efectele pandemiei. Nu am stat degeaba. În momentul în care 

văzut această analiză, am venit cu un proiect care, probabil în două săptămâni, va fi 

adoptat în Guvern şi anume de creştere a vieţii active pentru cei care au ajuns la 

vârsta de pensionare. Mâine (miercuri, 7 aprilie 2021 - n. r.) în şedinţa de Guvern 

va fi adoptată o ordonanţă prin care stimulăm părinţii să se întoarcă la muncă până 

la împlinirea vârstei de şase luni a copilului, primind un stimulent de reinserţie de 

1.500 de lei pe toată durata cât ar fi beneficiat de concediu pentru creşterea 

copilului. În perioada următoare va fi încă un set de măsuri active prin care 

persoane care de află în sisteme de dependenţă faţă de stat (şomaj sau ajutor social) 

să primească nişte impulsuri să intre în viaţa activă", a menţionat Turcan. 

 

Conform datelor ministrului Muncii, la ora actuală, în România, din totalul 

celor patru milioane de pensionari, peste 200.000 optează să muncească în 

continuare după momentul ieşirii la pensie. 

 

"Chiar dacă avem 4 milioane de pensionari în sistemul public, 107.000 de 

pensionari anticipat cu penalizare sau fără penalizare, plus aproximativ 900.000 de 

beneficiari de pensie de invaliditate sau de urmaş, 230.000 optează să lucreze după 

momentul pensionării. Cred că se raportează la varianta de vârstă de pensionare 

oarecum ca la un beneficiu pe care îl au şi nu ca la un moment în care viaţa activă 

se încheie şi după aceea beneficiezi de drepturile în urma unei vieţi de muncă. Aici 

provocarea noastră este, încă din prima secundă, să creştem şi să impulsionăm 

viaţa activă", a spus Raluca Turcan. 

 

În altă ordine de idei, oficialul a adăugat că, în ceea ce priveşte piaţa muncii 

din România, efortul financiar pentru plata şomajului tehnic se ridică la 

valoarea de 84 de milioane de lei pe lună şi doar în aprilie vor beneficia de 

acest stimulent aproximativ 55.000 de angajaţi. 

 

"Doar luna aceasta plătim şomajul tehnic pentru aproximativ 55.000 de angajaţi, cu 

un efort de 84 de milioane de lei pe lună şi, trăgând o linie, din momentul 

declanşării stării de urgenţă, am salvat aproximativ 1,2 milioane de locuri de 

muncă prin şomajul tehnic.  
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Acestora li se adaugă şi şomerii indemnizaţi. Schema aceasta este făcută cu cap, în 

sensul în care noi plătim şomajul tehnic cu obligativitatea să-i menţină în câmpul 

muncii. Am prelungit plata şomajului tehnic până la finalul lunii august, ceea ce 

înseamnă că ei vor mai rămâne în câmpul muncii până la finalul acestui an, 

perioadă în care sperăm ca economia să înceapă să-şi revină, ţinând cont că şi 

pentru stimularea economiei am avut măsuri de trecere cu bine a stării de urgenţă. 

Pentru această măsură (şomajul tehnic - n. r.) avem prevăzuţi în buget aproximativ 

800 de milioane de lei", a subliniat şeful de la Muncă.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Iohannis a promulgat legea prin care si in cazul familiilor monoparentale 

vor fi acordate zile libere, la suspendarea sau limitarea cursurilor scolare 

Presedintele Klaus Iohannis a promulgat marti, 6 aprilie, legea privind aprobarea 

Ordonantei de urgenta a Guvernului nr. 182/2020 pentru completarea Ordonantei 

de urgenta a Guvernului nr. 147/2020 privind acordarea unor zile libere pentru 

parinti in vederea supravegherii copiilor, in situatia limitarii sau suspendarii 

activitatilor didactice care presupun prezenta efectiva a copiilor in unitatile de 

invatamant si in unitatile de educatie timpurie anteprescolara, ca urmare a 

raspandirii coronavirusului SARS-CoV-2, informeaza Administratia Prezidentiala. 

 

Actul normativ prevede prevede ca si in cazul familiilor monoparentale sunt 

acordate zile libere pentru parinti pentru supravegherea copiilor daca sunt 

suspendate sau limitate cursurile scolare care presupun prezenta efectiva a copiilor 

in unitatile de invatamant. 

 

Camera Deputatilor a adoptat, decizional, proiectul de lege, pe 10 martie si acesta 

are ca obiect de reglementare aprobarea Ordonantei de urgenta a Guvernului nr. 

182/2020 care cuprinde prevederi referitoare la imbunatatirea cadrului legal 

privind acordarea unor zile libere pentru parinti in vederea supravegherii copiilor si 

in situatiile in care activitatea didactica in unitatile de invatamant se desfasoara in 

scenariile prevazute prin ordin comun al ministrului Educatiei si Cercetarii si al 

ministrului Sanatatii. 

 

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/politica/lege/
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De asemenea, rste conditionata acordarea zilelor libere platite pentru parinti de 

nedesfasurarea activitatii in regim de telemunca sau de munca la domiciliu. 

 

"In plus, se preconizeaza completarea art.6 din Ordonanta de urgenta a Guvernului 

nr.132/2020, urmarindu-se, ca accesul la suma acordata in scopul achizitionarii de 

pachete de bunuri si servicii tehnologice pentru salariatii care au lucrat minimum 

15 zile in regim de telemunca in perioada starii de urgenta, sa fie permis numai 

angajatorilor care si-au indeplinit obligatiile legale de modificare a raportului de 

munca al salariatului si au transmis datele inregistrate in Registrul electronic de 

evidenta a salariatilor, in termenul legal de inregistrare a modificarii, raportat la 

perioada starii de urgenta", potrivit propunerii legislative. 

 

Zilele libere sunt acordate si in cazul parintilor care: "- au copii cu varsta de pana 

la 12 ani sau au copii cu dizabilitati cu varsta de pana la 26 de ani, inscrisi in cadrul 

unei unitati de invatamant sau de educatie timpurie anteprescolara; - celalalt 

parinte nu beneficiaza, la randul sau, de zile libere sau, dupa caz, parintele care 

solicita acordarea de zile libere, se afla intr-una dintre situatiile prevazute la art. 3 

din Legea nr. 277/2010 privind alocatia pentru sustinerea familiei". 

 

O alta modificare realizata prin proiectul de lege introduce optiunea de a alege 

intre acordarea de zile sau de majorarea salariala suplimentara, atat pentru familia 

monoparentala, cat si pentru situatiile in care ambii parinti isi desfasoara activitatea 

intr-unul din domeniile sistemului national de aparare, ordine publica si securitate 

nationala, penitenciare si unitatile sanitare publice, in acest caz beneficiind doar 

unul dintre parinti, in functie de optiunea exprimata. 

 

"Angajatii sistemului national de aparare, ordine publica si securitate nationala, 

angajatii din penitenciare si personalul din unitatile sanitare publice beneficiaza de 

zilele libere, la cerere, numai cu aprobarea angajatorului. Fac exceptie familiile 

monoparentale, care pot opta fie pentru acordarea de zile libere conform, fie pentru 

acordarea majorarii drepturilor salariale cuvenite, fara ca aceste drepturi sa poata fi 

cumulate pentru aceeasi perioada", conform sursei citate. 

 

 

https://ziare.com/scoala/stiri-invatamant/ce-spune-sindicalistul-marius-nistor-despre-reintoarcerea-elevilor-in-banci-1655242
https://ziare.com/scoala/educatie/scolile-cont-pe-platforma-de-vaccinare-pentru-a-programa-profesorii-1657022
https://ziare.com/scoala/educatie/scolile-cont-pe-platforma-de-vaccinare-pentru-a-programa-profesorii-1657022
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Totodata, "in situatia in care unul dintre parinti isi desfasoara activitatea in unul 

dintre aceste domenii, acesta are dreptul la o majorare acordata suplimentar 

drepturilor salariale cuvenite, in cuantum de 75% din salariul de baza/salariul de 

functie/solda de functie corespunzatoare unei zile lucratoare, dar nu mai mult de 

corespondentul pe zi a 75% din castigul salarial mediu brut utilizat la 

fundamentarea bugetului asigurarilor sociale de stat, corespunzator numarului de 

zile lucratoare din aceasta perioada, numai in cazul in care angajatorul nu a aprobat 

cererea de acordare de zile libere". 

 

Daca ambii parinti "isi desfasoara activitatea in unul dintre aceste domenii, doar 

unul dintre acestia are dreptul la acordarea de zile libere, cu aprobarea 

angajatorului, sau, in cazul in care angajatorul nu a aprobat cererea de acordare de 

zile libere, la majorarea acordata suplimentar drepturilor salariale cuvenite. 

Aceasta majorare se acorda pe baza cererii parintelui, insotita de declaratia celuilalt 

parinte ca nu beneficiaza de acest drept", mai prevede proiectul. 

 

Cererea si declaratia sunt depuse la angajator in luna curenta pentru luna 

anterioara. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Stelian Ion: Soluţiile din memorandumul privind salarizarea nu au fost 

considerate bune pentru sistemul judiciar 

Ministerul Justiţiei a considerat că soluţiile din memorandumul privind principiile 

salarizării nu au fost cele mai bune pentru sistemul judiciar, dar aceste prevederi 

vor fi analizate foarte atent şi "obstacolele" pot fi depăşite, a declarat, marţi, 

ministrul Stelian Ion. 

 

"În justiţie sunt foarte multe probleme legate de legislaţia actuală, de propunerile 

care sunt tot discutate de foarte mult timp. Acele soluţii din acel memorandum 

analizate de direcţiile din cadrul Ministerului Justiţiei nu au fost considerate unele 

bune pentru sistemul judiciar. Acestea au fost motivele pentru care am avut acel 

punct de vedere.  
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O să analizăm foarte atent aceste prevederi, pot fi depăşite aceste obstacole", a 

afirmat Stelian Ion, la Parlament, întrebat care sunt motivele pentru care Ministerul 

Justiţiei a dat aviz negativ la memorandumul privind principiile salarizării. 

 

În 17 martie, ministrul Muncii, Raluca Turcan, a anunţat că în şedinţa de guvern a 

fost adoptat în primă lectură un memorandum privind salarizarea, în baza căruia 

toate ministerele vor trebui să prezinte propria viziune în privinţa salarizării în 

sistemul public. 

 

"Am solicitat tuturor ministerelor de linie să prezinte propria viziune în privinţa 

salarizării în sistemul public, plecând de la nişte principii pe care Ministerul 

Muncii şi Protecţiei Sociale le-a identificat ca fiind necesare. În primul rând, să 

existe o unitate în privinţa salariului în plată care se calculează pentru toate 

categoriile socio-profesionale. Noi propunem ca salariul de bază la care să se 

raporteze majorările sau calculul salariilor să fie de 2.300 de lei, nivelul salariului 

minim brut pe economie", a declarat Raluca Turcan într-o conferinţă de presă.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Curtea Constituțională: Un procuror DNA nu mai poate continua ancheta 

în dosarele disjunse 

Curtea Constituţională a României a decis, marţi, că este neconstituţională o 

prevedere din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului privind Direcţia Naţională 

Anticorupţie, stabilind că un procuror nu mai poate continua ancheta într-un dosar 

disjuns. 

Potrivit unui comunicat transmis AGERPRES, cu majoritate de voturi, CCR a 

admis excepţia de neconstituţionalitate şi a constatat că sunt neconstituţionale 

dispoziţiile art. 13 alin. (5) din OUG 43/2002 privind Direcţia Naţională 

Anticorupţie. 

Art. 13 alin. (5) din OUG 43/2002 are următorul cuprins: „În cazul în care dispune 

disjungerea în cursul urmăririi penale, procurorul din cadrul Direcţiei Naţionale 

Anticorupţie poate continua efectuarea urmăririi penale şi în cauza disjunsă”. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 7 aprilie 2021 14 

 

„Pentru pronunţarea soluţiei de admitere, Curtea a constatat că dispoziţiile art.13 

alin. (5) din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr.43/2002 contravin, în esenţă, 

dreptului la un proces echitabil şi dreptului la apărare, consacrate de art. 21 alin. 

(3) şi art. 24 din Constituţie, precum şi de art. 6 din Convenţia pentru apărarea 

drepturilor şi libertăţilor fundamentale, în considerarea faptului că acestea încalcă 

dispoziţiile procesual penale ce reglementează competenţa organelor de urmărire 

penală, care, potrivit Deciziei Curţii Constituţionale nr.302 din 4 mai 2017, 

publicată în Monitorul Oficial al României, Partea I, nr. 566 din 17 iulie 2017, 

constituie norme juridice cu caracter imperativ, a căror nerespectare atrage 

sancţiunea nulităţii absolute”, explică judecătorii constituţionali în minuta deciziei. 

Tot marţi, CCR, cu unanimitate de voturi, a respins, ca neîntemeiată, excepţia de 

neconstituţionalitate a dispoziţiilor art. 367 alin. (9) din Codul de procedură penală, 

care prevede că ”ridicarea unei excepții de neconstituționalitate nu suspendă 

judecarea cauzei”. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Bode, despre trecerea poliţiştilor judiciari de la MAI la Ministerul Justiţiei: 

Este practic imposibil. 60% din Poliţia Română ar trebui să treacă în 

subordinea MJ 

Ministrul Afacerilor Interne, Lucian Bode, consideră că este imposibil ca poliţiştii 

judiciari să treacă de la Ministerul Afacerilor Interne la Ministerul Justiţiei, pentru 

că este vorba de 60% din Poliţia Română, iar acest lucru ar crea o mare problemă 

pentru cele două ministere, potrivit News.ro. 

 Tensiunile din coaliție: PNL se opune trecerii Poliției Judiciare la parchete / 

Argumentele lui Orban 

 "În programul de guvernare este prevăzut preluarea Poliţiei Judiciare de la 

MAI la Ministerul Justiţiei. În urma unor discuţii pe care le-am avut cu 

Ministerul Justiţiei, şi noi, şi Ministerul Justiţiei, am ajuns la concluzia că 

acest lucru este, practic, imposibil. 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24716358-tensiunile-din-coalitie-pnl-opune-trecerii-politiei-judiciare-parchete-argumentele-lui-orban.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24716358-tensiunile-din-coalitie-pnl-opune-trecerii-politiei-judiciare-parchete-argumentele-lui-orban.htm
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 Vorbim de peste 28.000 de poliţişti de Poliţie Judiciară din cei 48.000 de 

poliţişti cât are Poliţia Română astăzi. 60%, practic, din Poliţia Română ar 

trebui, conform acestei reglementări, să treacă în subordinea Ministerului 

Justiţiei, ceea ce ar crea o mare problemă în MAI şi o problemă la fel de 

mare în Ministerul Justiţiei pentru că nu ar putea să îi gestioneze", a declarat 

Lucian Bode, marţi, într-o conferinţă de presă susţinută la Constanţa. 

El a precizat că este nevoie de un ghid al poliţistului judiciar. 

 "Astăzi un poliţist detaşat la DNA, spre exemplu, în momentul când expiră 

mandatul primim la MAI o solicitare de prelungire cu încă trei ani a 

respectivului mandat şi cred că ar fi nevoie să avem un ghid al poliţistului de 

poliţie judiciară astfel încât să ştii, dacă din cei 28.000 de poliţişti de poliţie 

judiciară doresc să ajungă la DNA o mie, din cei o mie pot fi selectaţi cei 50-

150 de câţi are nevoie această structură de elită. 

 Nu să-mi vină parchetul să îmi spună că pe Popescu vreau să îl detaşaţi la 

DNA, şi din cei o mie care se califică profesional să poată să fie recrutaţi cei 

mai buni”, a explicat Bode. 

Trecerea Poliției Judiciare la parchete - măsură prevăzută în programul de 

guvernare - este una dintre temele de dispută în coaliția de guvernare. 

Vicepremierul Dan Barna a precizat că ministrul Justiţiei, Stelian Ion, va avea 

zilele următoare, la sediul ministerului, consultări cu reprezentanţii fiecărui partid 

de coaliţie. El a adăugat că trebuie să existe un acord în coaliţie privind 

modificarea legilor justiţiei. 

Copreşedintele USR-PLUS nu a dorit să exprime un punct de vedere dacă Poliţia 

judiciară ar trebui să rămână la MAI, cum este acum, sau să treacă la MJ, aşa cum 

este prevăzut în programul de guvernare. 

„În momentul de faţă, aceste legi sunt în dezbatere. Nu o să mă exprim pe un 

punct, pentru că va fi o decizie a coaliţiei. (...) În momentul de faţă poziţia mea este 

de a respecta prevederile din programul de guvernare. Evit să detaliez pe conţinut. 

Nu am spus că mi-am schimbat poziţia reflectată în programul de guvernare”, a 

completat vicepremierul. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Senatul a modificat statutul rezerviştilor voluntari: Mai mulți bani, mai 

puține constrângeri 

Senatul a adoptat, marţi, ca for decizional, proiectul de lege al Guvernului pentru 

modificarea Statutului rezerviştilor voluntari, prin care se asigură creşterea 

atractivităţii serviciului militar în calitate de rezervist voluntar prin mărirea 

nivelului de remunerare şi eliminarea unor constrângeri. 

Potrivit actului normativ, rezerviştii voluntari beneficiază de indemnizaţie de 

instalare egală cu solda de funcţie la care se adaugă solda de grad şi solda de 

comandă, după caz, acordată la semnarea fiecărui contract cu durata de minim 3 

ani, scrie agerpres.ro. 

Rezerviştii voluntari, în perioada în care nu participă la instruire sau la misiuni, 

sunt menţinuţi în sistemul public de pensii, în sistemul asigurărilor sociale de 

sănătate şi în sistemul asigurărilor de şomaj, beneficiază lunar de indemnizaţie în 

cuantum de 30% din sumă, reprezentând solda de funcţie în care sunt încadraţi 

conform contractului încheiat, la care se adaugă solda gradului deţinut. 

Rezerviştii voluntari pot fi concentraţi sau mobilizaţi pentru participarea la 

instruire sau îndeplinirea unor misiuni în ţară şi în afara teritoriului statului român, 

potrivit obligaţiilor asumate de România prin tratate internaţionale. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Coaliţia a decis ca în această săptămână să fie respinse, în comisii, 

rapoartele de activitate ale TVR şi Radioului public, urmând ca șefii celor 

două instituții să fie demiși (surse) 

Coaliţia de guvernare a decis, marţi, ca în această săptămână să fie respinse 

rapoartele de activitate ale TVR şi SRR în Comisiile reunite de cultură ale 

Parlamentului, au declarat surse politice pentru Agerpres. 

Liderii coaliţiei de guvernare au decis ca în această săptămână, la nivel de comisii, 

să fie respinse rapoartele de activitate ale celor două instituţii publice de presă, iar 

săptămâna viitoare rapoartele de activitate ar urma să fie respinse şi în plenul 

comun. 
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În urma respingerii rapoartelor de activitate vor fi revocaţi din funcţie şi preşedinţii 

– directori generali ai TVR şi SRR. Potrivit surselor citate, după ce va fi făcut acest 

pas în plenul reunit, vor fi numiţi şefi interimari la cele două instituţii. 

Partidele din coaliţie urmează ca până luni să finalizeze şi proiectul de lege potrivit 

căruia vor fi separate funcţiile de director general de cel de preşedinte al 

Consiliului de Administraţie. După ce acest proiect va fi adoptat în Parlament, vor 

fi alese noile conduceri ale TVR şi SRR. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Conducerea Camerei Deputaților a respins solicitarea deputatului AUR Dan 

Tănasă de constituire a subcomisiei pentru problemele românilor din judeţele 

Covasna, Harghita şi Mureş 

Biroul permanent al Camerei Deputaţilor a respins, marţi, o propunere din partea 

Comisiei pentru drepturile omului, culte şi problemele minorităţilor naţionale, prin 

care se solicita acordul pentru constituirea subcomisiei pentru problemele 

românilor din judeţele Covasna, Harghita şi Mureş. 

În scrisoarea adresată Biroului permanent, Comisia pentru drepturile omului 

argumentează că „necesitatea înfiinţării unei astfel de subcomisii este determinată 

de problemele specifice cu care se confruntă comunităţile de români numeric 

minoritare din zona judeţelor Covasna, Harghita şi Mureş, precum şi de repetatele 

apeluri publice ale societăţii civile din zonă lansate către instituţiile administraţiei 

publice centrale, către Guvern şi preşedintele României, prin care au reclamat 

găsirea unor soluţii care să asigure păstrarea şi afirmarea identităţii, a culturii şi 

tradiţiei lor. 

„Din păcate, necesitatea constituirii acestei subcomisii este ridicată şi de faptul că 

în ultimul deceniu Consiliul Naţional pentru Combaterea Discriminării (CNCD) a 

emis zeci de decizii prin care a constatat faptul că în judele Covasna, Harghita şi 

Mureş comunitatea românilor este supusă unui proces sistematic de discriminare 

pe criterii etnice de către autorităţile administraţiei publice locale din zonă. Atunci 

când CNCD a refuzat să constate discriminarea, instanţele de judecată au obligat 

CNCD să facă acest lucru în zeci de cazuri. (…) Membrii subcomisiei vor iniţia un 
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dialog constructiv cu autorităţile administraţiei publice locale, instituţiile 

prefectului şi serviciile publice deconcertate din zona judeţelor Covasna, Harghita 

şi Mureş pentru a identifica problemele specifice cu care se confruntă comunităţile 

de români din cele trei judeţe. Subcomisia va întocmi rapoarte, va adresa sesizări 

instituţiilor publice şi va face propuneri de legi sau modificări legislative care să 

protejeze comunităţile de români din cele trei judeţe”, se arată, între altele, în 

documentul adresat Biroului permanent al Camerei Deputaţilor. 

Printre cei care ar fi urmat să facă parte din această subcomisie erau deputatul 

AUR Dan Tanasă – preşedinte, deputatul PSD Daniel Ghiţă – vicepreşedinte şi 

deputatul AUR Alin Coleşa – secretar. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Românii au împrumutat statul cu aproape 3 miliarde lei, în primul 

trimestru. Emisiunile în lei, pe termen mai lung de un an, nu prea interesează 

populația 

Statul a reușit să atragă de la persoanele fizice 3,06 miliarde lei, în primul trimestru 

din acest an, dacă adunăm emisiunile Tezaur și Fidelis. Conform datelor transmise 

HotNews.ro de Ministerul Finanțelor, se pare că au fost mai interesați, în ceea ce 

privește Tezaur, de emisiunile pe termen scurt, mai exact pe cele de 1 an. Singura 

excepție este la Fidelis, unde cea pe euro, pe 5 ani, a atras cei mai mulți bani, dacă 

convertim suma. 

 

Astfel, dacă ne uităm pe datele Ministerului, vedem că februarie a fost cea mai 

slabă lună la Tezaur. După ce în ianuarie aproape că se apropia de un miliard 

subscrierea populației, în februarie a scăzut de peste 4 ori. În martie s-a dublat față 

de februarie, dar a fost pe jumătate față de ianuarie. 
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Situația Tezaur pe primul trimestru 

 
 

 

Fidelis a fost momentan doar în martie (în 2021), iar ministrul Finanțelor spunea că 

va fi cu frecvență trimestrială, deci următoarea ar urma în iunie. 

 

Scadența pe 5 ani este cea care a atras, deoarece era în euro (140,5 milioane euro). 

Dacă tot își schimbă leii în euro, românii au considerat că e bine să primească și 

ceva peste. Oricum oferta pe moneda europeană este foarte slabă la bănci. (Cea pe 

un an în lei a atras peste 383 milioane, iar pe 3 ani – peste 323 milioane). 

 

Dacă ne uităm pe datele BNR, cele pe februarie (cele mai recente date – publicate 

acum câteva zile), persoanele fizice au, în total, 262,4 miliarde lei, în conturi la 

bănci, adică peste 53 miliarde euro. Suma crește lunar. Totuși, aici sunt incluse și 

cele overnight. 

 

Dacă le eliminăm, pentru a-i vedea pe cei care economisesc pe termen lung, din 

diferite motive, suma rezultată este 123,8 miliarde lei. 

 

Aici sunt trei categorii: lei, euro și alte valute (probabil în principal dolari). 

 

Pe lei sunt preponderente depozitele pe termen de maxim an (55,4 miliarde lei). 

Peste un an: 21,78 miliarde lei. 

 

Pe euro (suma este convertită în lei de BNR) se observă o sumă constantă în 

ultimul an (dacă ne uităm pe fiecare lună): peste 40 miliarde lei (mai scade sau 

crește cu câteva sute de milioane lei). În februarie 2021 se ridica la 40,4 milioane.  

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24675314-subscrierea-fidelis-martie-jumatate-fata-noiembrie-2020-romanii-nu-prea-fost-interesati.htm
https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2021-04-7-24717242-0-situatia-emisiunilor-tezaur-din-primul-trimestru-2021.jpg
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Aici, diferența dintre scadența pe 1 an și peste e foarte mare (maxim un an – 36,7 

miliarde lei, restul sunt pe termen puțin mai lung). 

 

Pe alte valute, cifra a oscilat lunar în fiecare lună din ultimele 12: 6 miliarde lei 

(uneori a fost puțin sub). 

 

Faptul că statul continuă cu oferte pentru populație este un lucru bun. Duce la 

creșterea diversificării și la educație financiară, indirect. Suntem încă departe, dacă 

ne uităm la sumele atrase. Cei cu mai multă experiență așteaptă Fidelis, unul dintre 

principalele avantaje: poți vinde rapid în caz că ai nevoie de bani. Unii „parchează” 

banii acolo, iar când se ivesc oportunități, precum un preț bun la o anumită 

companie, vând (fac un mic plus), pentru a cumpăra acțiuni. Dacă ne uităm pe 

tranzacțiile Fidelis, mulți români au vândut către fonduri de investiții și de pensii. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Secretar de stat în Ministerul Proiectelor Europene: Comisia Europeană a 

apreciat proiectul România Atractivă, care include 14 trasee culturale / Ruta 

mocăniţelor, a bisericilor fortificate și a celor de lemn, dar și o rută culturală 

a opresiunii şi conflictelor, propuse pentru PNRR 

Secretarul de stat din Ministerul Investiţiilor şi Proiectelor Europene, Hegedus 

Csilla, a anunțat, marți, că proiectul România Atractivă, cel mai mare proiect de 

valorificare a patrimoniului cultural, a fost apreciat de Comisia Europeană și că 

așteaptă aprobarea Planului Național de Redresare și Reziliență (PNRR) pentru 

organizarea unui grup de lucru care să decidă exact ce valori vor fi incluse în 

fiecare traseu în parte. 

Proiectul elaborat include 14 rute turistice: ruta culturală a opresiunii şi 

conflictelor, ruta mocăniţelor, ruta muzeelor tehnice, ruta castelelor, ruta bisericilor 

fortificate, ruta bisericilor de lemn, ruta culelor, ruta mănăstirilor din Moldova, ruta 

curiilor din Transilvania, ruta băilor populare balneare, ruta Sfântului Ladislau, 

ruta Limesului din România, ruta gastronomiei tradiţionale şi ruta vinului. 
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„Am prezentat astăzi Comisiei Europene cel mai mare proiect de valorificare a 

patrimoniului cultural din România. Este o mare bucurie că experţii Comisiei au 

apreciat planul nostru, asta aducându-ne cu un pas mai aproape de aprobarea celor 

400 de milioane de euro ce vor putea fi alocate pentru implementarea unor proiecte 

de turism cultural şi punerea în valoare a patrimoniului cultural şi natural din toată 

România” – declarat Hegedus Csilla, potrivit unui comunicat de presă al UDMR. 

Hegedus a precizat că planul cuprinde şi o componentă digitală pentru a asigura 

accesul la aceste valori în mediul online. 

„Dezvoltarea acestor trasee culturale este o parte importantă a dezvoltării 

turismului. Datorită acestora, pot fi create noi locuri de muncă, în special pentru 

tineri şi se creează totodată şi o piaţă pentru produsele locale. În plus, o parte 

importantă a proiectului este formarea de personal responsabil pentru primirea şi 

managementul turiştilor”- a mai spus secretarul de stat. 

Pașii următori vor fi câteva modificări în proiect, pe baza sugestiilor Comisiei 

Europene și, după ce guvernul adoptă PNRR-ul, elaborarea unei strategii pentru 

turismul cultural în România şi organizarea unui grup de lucru care să decidă exact 

ce valori vor fi incluse în fiecare traseu în parte. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Ministerul Sportului anunță oficial că meciurile de la Campionatul 

European din vară, de pe Arena Națională, vor fi organizate cu până la 13 mii 

de spectatori în tribune, adică 25% din capacitate. 

În total, Arena Națională va găzdui 4 meciuri la Euro 2020. Ministerul transmite că 

Guvernul a aprobat memorandumul pentru a fi permisă prezența spectatorilor pe 

stadion și că s-a angajat ca în continuare să adopte legislația necesară în acest sens. 

Precizările Ministerului: 

 Fiecare spectator va fi testat și/sau verificat în ziua meciului. 

 UEFA nu impune testare individuală, dar a dat ca exemplu planul 

suplimentar de la București, pe care îl susține și la care contribuie financiar. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 7 aprilie 2021 22 

 

 Suporterii străini care și-au păstrat biletele sunt core fans, astfel încât îi 

interesează doar meciurile, nu turismul. Există, deci, o probabilitate extrem 

de redusă ca aceștia să stea mai mult de 48h pe teritoriul României. 

 Nu se creează precedent pentru alte evenimente, EURO având regim special. 

Este declarat eveniment ”de interes public și de importanță națională” prin 

HG 1093/2013. 

(Sursa: biziday.ro) 

  

 V. Gheorghiță: Procentul medicilor care participă la campania de vaccinare, 

sub așteptări. Programările se fac pe listele medicilor. În cabinete vor fi 

distribuite serurile de la AstraZeneca și Johnson&Johnson 

Doar 30% din cei aproape 11 mii de medici de familie care au contract cu Casa de 

Asigurări de Sănătate au acceptat să vaccineze pacienții în cabinetele lor. Procentul 

medicilor care vor participa la campania de vaccinare este sub așteptări, a declarat 

marți, Valeriu Gheorghiță. 

Peste 3.000 de medici de familie din cei aproape 11.000 care au contract cu Casa 

de Asigurări de Sănătate - aproximativ 30% - vor participa la campania de 

vaccinare. 

Sunt 3028 de medici de familie care au optat pentru a participa la campania de 

vaccinare, prin cabinetele proprii din totalul celor 10.940 de medici de familie 

care se află în relație contractuală cu Casa Națională de Asigurări de Sănătate, 

ceea ce înseamnă un procent de circa 30%. Este mai puțin de cât ne așteptam și 

cât estimam din datele disponibile preliminar. (...) Începând de mâine proiectul 

pilot de la Timiș cu cei 50 de medici familie, deja, demarează. A fost efectuat 

tenning-ul medicilor de familie, privitor la modalitatea de derulare a acestei etape 

de vaccinare, sunt transmise instrucțiunile și procedurile specifice(...) pentru a 

începe vaccinarea încă din 7 aprilie, adică de mâine, spune coordonatorul 

campaniei de vaccinare, Valeriu Gheorghiță. 

În cabinetele medicilor de familie vor fi distribuite vaccinuri pentru care se poate 

asigura lanțul de frig - vaccinul AstraZeneca și Johnson&Johnson. 
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În cabinetele medicilor de familie vor fi alocarte vaccinurile pentru care se pot 

sigura condițiile de lanț de frig, vaccinuri care pot să fi depozitate în condiții de 2-

8 grade și să fie distribuite pe aceleași condiții de temperatură. Ceea ce înseamnă 

că avem la acest moment două opțiuni: vaccinul de la AstraZeneca și de la 

Johnson&Johnson, în funcție de numărul de doze pe care urmează să le 

recepționăm (...) Programările nu se vor face prin platforma de vaccinare, ci se 

realizează pe listele deschise la medicii de familie din lista proprie a fiecărui 

medic (...) Medicii alocă circa zece persoane pe zi, ținând cont de faptul că 

AstraZeneca este distribuit în flacoane a câte 10 doze și Johnson&Johnson în 

flacoane a câte cinci doze, a anunțat Valeriu Gheorghiță. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ministrul Bogdan Aurescu efectuează o vizită oficială în Italia 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, va efectua, miercuri, o vizită 

oficială în Republica Italiană la invitaţia omologului său, Luigi Di Maio. 

 Potrivit unui comunicat al MAE transmis AGERPRES, şeful diplomaţiei române 

va avea o rundă de consultări cu Di Maio şi o întrevedere cu preşedintele Senatului 

italian, Maria Elisabetta Alberti Casellati. 

Ministrul Aurescu va aborda cu omologul său "modalităţile concrete de 

consolidare a cooperării dintre România şi Italia, în plan politic, economic şi 

sectorial şi va accentua importanţa pe care comunitatea românilor din Italia o are în 

ansamblul relaţiei bilaterale", precizează sursa citată. 

 

De asemenea, consultările dintre miniştrii Aurescu şi Di Maio vor viza priorităţile 

agendei europene, cu accent pe cooperarea la nivel UE în combaterea efectelor 

pandemiei de COVID-19 şi creşterea rezilienţei Uniunii, viitoarele dezbateri din 

cadrul Conferinţei privind viitorul Europei, implementarea măsurilor vizând 

redresarea economică, politica de extindere a Uniunii, precum şi revitalizarea 

Parteneriatului Estic. 
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La încheierea consultărilor bilaterale, şefii celor două diplomaţii vor susţine 

declaraţii comune de presă. 

Programul vizitei ministrului Bogdan Aurescu include şi o discuţie în format 

videoconferinţă cu şefii oficiilor consulare ale României în Italia, în cadrul căreia 

vor fi abordate priorităţile MAE în ceea ce priveşte reforma serviciilor consulare, 

precum şi teme de actualitate ce ţin de specificul comunităţii româneşti din Italia. 

 

De asemenea, ministrul Afacerilor Externe va participa la o ceremonie de decorare 

a unor persoane care au efectuat acţiuni caritabile în sprijinul comunităţii româneşti 

pe perioada crizei pandemice. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 UE, obiective ambițioase în campania de imunizare anti-COVID. OMS nu 

susține pașaportul de vaccinare 

Vaccinarea anti COVID prinde viteză în Uniunea Europeană. La Bruxelles s-a 

stabilit un obiectiv ambițios: vaccinarea a peste 70 la sută din populație până la 

sfârșitul lui iulie, iar Comisia Europeană dă asigurări că vor fi doze suficiente de 

vaccin. Organizația Mondială a Sănătății atrage atenția că, deocamdată, pașaportul 

de vaccinare nu este recomandabil și precizează că, din datele existente, nu se știe 

dacă vaccinații transmit sau nu coronavirusul, în cazul în care se infectează. 

După patru luni de pauză, în Danemarca și au reluat activitatea saloanele de 

coafură, de tatuaj și școlile de șoferi. Toți clienții însă trebuie să aibă pașaportul de 

vaccinare. Într-unul dintre saloanele de frizerie, primul client a fost chiar ministrul 

Comerțului. 

La Paris, celebra arenă Stade de France a devenit centru de vaccinare. E primul din 

cele 38 de vaccinodromuri pe care le amenajează autoritățile pentru a accelera 

imunizarea anti COVID. Este cel mai mare centru de vaccinare din Hexagon și aici 

urma să se facă peste 10 mii de imunizări pe săptămână. 

Și în Spania, guvernul promite că vaccinarea va prinde viteză și până la final de 

august 70 la sută din populație va fi deja dublu vaccinată. 
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Organizația Mondială a Sănătății atrage atenția că, în acest moment, pașapoartele 

de vaccinare nu sunt recomandabile, mai ales pentru călătorii, ținând cont că nu se 

știe deocamdată dacă vaccinații dau sau nu virusul mai departe, în cazul în care 

sunt infectați. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Cum ar putea fi resetate relațiile UE-Turcia / Șefa Comisiei Europene: 

Turcia trebuie să respecte regulile internaționale în domeniul drepturilor 

omului / Președintele Consiliului European: Angajamentul nostru va fi 

progresiv, proporțional și reversibil 

Șefa Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, și președintele Consiliului 

European, Charles Michel, au afirmat, marți, după întâlnirea pe care au avut-o la 

Ankara cu președintele turc Recep Tayyip Erdoğan, că au discutat despre 

relansarea relațiilor dintre Uniunea Europeană și Turcia, cei doi oficiali subliniind 

că acest lucru este posibil dacă Turcia va respecta regulile internaționale în 

domeniul drepturilor omului. 

„Uniunea Europeană este gata să pună pe masă o agendă concretă și pozitivă. 

Angajamentul nostru va fi progresiv, proporțional și reversibil, a declarat Charles 

Michel într-o conferință de presă. 

Președintele Consiliului European a mai spus că speră că Turcia „va profita” de 

această „fereastră de oportunitate”. 

Președinta Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, a declarat că este posibilă o 

„cooperare consolidată” între UE și Turcia în trei domenii cheie: legături 

economice mai puternice, o Uniune vamală modernă și o mai bună cooperare în 

gestionarea migrației. 

„Dar, pentru aceasta, Turcia trebuie să respecte regulile și standardele 

internaționale în domeniul drepturilor omului pe care și le-a asumat”, a declarat 

von der Leyen, apreciind că întâlnirea cu Recep Tayyip Erdoğan a fost „bună”. 
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Ursula von der Leyen susține că, împreună cu Charles Michel, a subliniat că 

respectarea drepturilor fundamentale și a statului de drept sunt cruciale pentru UE 

și că aceasta trebuie să fie „parte integrantă„ a relației UE-Turcia. 

Pe lângă discuțiile cu președintele turc, șefa Comisiei Europene şi preşedintele 

Consiliului European mai au programate întâlniri cu reprezentanţi ai Organizaţiei 

Internaţionale pentru Migraţie şi ai altor organisme ONU. 

Foarte probabil, aceste discuţii se vor referi la sprijinul financiar al UE pentru 

refugiaţii sirieni în Turcia, precum şi la recenta retragere a Ankarei din Convenţia 

de la Istanbul privind combaterea violenţei împotriva femeilor, a transmis, marți, 

înaintea întâlnirii, dpa, citată de Agerpres. 

Luna trecută, liderii UE s-au oferit să ia în discuţie o modernizare a Uniunii vamale 

semnate cu Turcia în 1995 şi prelungirea acordului în domeniul migraţiei, în 

măsura în care Ankara va continua să se implice ‘constructiv’. 

Cele 27 de state membre au avertizat, totuşi, că sunt pregătite în continuare să 

aplice sancţiuni dacă Turcia reia explorările energetice ‘ilegale’ în Mediterana de 

Est. 

În cea mai recentă acutizare a unei dispute îndelungate, Turcia a intrat în conflict 

cu Grecia şi Cipru, membre UE, în privinţa frontierelor maritime şi a zăcămintelor 

de gaze naturale din Mediterana de Est. 

Tensiunile s-au calmat spre finalul anului 2020. 

În ciuda îngrijorărilor legate de situaţia statului de drept şi de reprimarea 

oponenţilor politici în Turcia în urma puciului eşuat din 2016, 

Uniunea Europeană şi Ankara rămân parteneri comerciali majori, cu interese de 

securitate comune. 

Blocul comunitar cooperează cu Turcia şi pentru a stopa migraţia ilegală. În 2016, 

Turcia a promis că îşi va închide graniţele şi îi va lua înapoi pe migranţii ajunşi pe 

insulele greceşti, în schimbul a circa 6 miliarde de euro, relatează Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 
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 FMI este în favoarea unui impozit minim pe profitul companiilor la nivel 

global 

Fondul Monetar Internaţional s-a pronunţat de mult timp în favoarea adoptării unui 

impozit minim pe profitul companiilor valabil la nivel global, a afirmat marţi 

economistul şef al FMI, Gita Gopinath, transmite Reuters, potrivit Agerpres. 

Actualele disparităţi în impozitul pe profitul companiilor la nivel naţional a dus „la 

un nivel ridicat” al transferării impozitelor şi evitarea impozitării, reducând baza 

impozabilă din care guvernele pot colecta venituri pentru a finanţa cheltuielile 

economice şi sociale, a apreciat Gopinath. 

Declaraţia sa vine după ce luni secretarul american al Trezoreriei, Janet Yellen, a 

declarat că SUA vor face presiuni asupra partenerilor din G20 pentru adoptarea 

unui impozit minim pe profitul companiilor valabil la nivel global. 

„Lucrăm împreună cu ţările din G20 pentru a ajunge la un acord cu privire la o rată 

minimă de impozitare a companiilor, care ar putea pune capăt unei curse care 

durează de 30 de ani privind reducerea impozitelor pentru companii”, a spus 

Yellen, într-un discurs susţinut la Chicago Council on Global Affairs. 

În discursul său, Yellen a adăugat că este important să fie eliminate „presiunile pe 

concurenţa în domeniul fiscalităţii” şi să ne asigurăm că guvernele „au sisteme de 

taxare stabile, care strâng suficiente venituri pentru a putea investi în bunuri 

publice esenţiale şi a răspunde la criză, dar şi că toţi cetăţenii împart în mod corect 

povara finanţării guvernului”. 

Şi ministrul german de Finanţe, Olaf Scholz, a salutat angajamentul secretarului 

american al Trezoreriei privind adoptarea unui impozit minim pe profitul 

companiilor valabil la nivel global. Un acord în rândul a peste 140 de ţări ar putea 

fi posibil până în această vară, a apreciat Scholz. 

Organizaţia pentru Cooperare şi Dezvoltare Economică (OECD) a demarat o 

reformă globală a modului în care multinaţionalele din sectorul digital ar trebui 

taxate. Reformele care sunt analizate în prezent se concentrează pe practica 

multinaţionalelor de a-şi înregistra profiturile în ţările cu impozite mici, mai 

degrabă decât în ţările unde au cei mai mulţi clienţi.  
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În cazul în care companiile ar plăti taxe acolo unde îşi desfăşoară afacerile, în loc 

de locul în care au subsidiarele, veniturile fiscale naţionale ar putea creşte în total 

cu 100 de miliarde de dolari pe an, estimează OECD. 

Presiunile publice sunt în creştere, opinia publică cere ca multinaţionalele 

profitabile să-şi plătească impozitele conform reglementărilor internaţionale, după 

ce pandemia a afectat puternic bugetele naţionale. 

Şi ministrul francez de Finanţe, Bruno Le Maire, a declarat marţi că este posibilă 

adoptarea unui impozit minim pe profitul companiilor valabil la nivel global. 

„Salutăm sprijinul SUA pentru adoptarea unui impozit minim pe profitul 

companiilor valabil la nivel global”, a afirmat oficialul francez, adăugând că vrea 

să discute cu Yellen modificarea modului în care multinaţionalele din sectorul 

digital ar trebui taxate. 

Separat, un oficial de la Trezoreria SUA le-a spus jurnaliştilor că este important ca 

marile economii ale lumii să fie implicate în acest proiect al unui impozit minim 

global pentru ca acesta să fie eficient. Oficialul a adăugat că SUA îşi vor folosi 

propria legislaţie fiscală pentru a împiedica firmele să îşi transfere profiturile sau 

sediul fiscal în ţările considerate paradisuri fiscale şi vor încuraja şi alte mari 

economii ale lumii să facă la fel. 

Un impozit minim global pe profitul companiilor este o componentă-cheie a 

planului preşedintelui Joe Biden care vizează investiţii în infrastructură în valoare 

de 2.250 miliarde de dolari. Planul preşedintelui Biden, dezvăluit săptămâna 

trecută, se bazează pe majorarea impozitului pe profit pentru companiile americane 

de la 21% până la 28%, după ce fostul preşedinte Donald Trump l-a redus de la 

35% la 21%. 

Fără un impozit minim global, SUA ar fi într-o poziţie dezavantajoasă faţă de 

numeroase alte mari economii ale lumii care oferă un nivel de impozitare mai mic, 

susţin experţii. De altfel, acesta este şi motivul pentru care Statele Unite vor să 

demareze negocierile pentru un acord în rândul marilor economii ale lumii. 

(Sursa: Agerpres) 

 


